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Protokoll fört vid pensionärsrådets 
sammanträde den 11 mars 2014 

Telefonvägen 30, Besöksrum, kl. 10.00-11.30 

 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

Eiwor Arthursson ledamot  PRO 

Valter Lund   ledamot  PRO 

Rolf Lindquist   ledamot  SPF  

Bertil Wretlund         ersättare           PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Bo Almén  ersättare SPF 

 

Förvaltningen 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Yvonne Goldberg avdelningschef för förskola och äldreomsorg i egen regi 

Marie Bergström enhetschef, samt projektledare Bättre Samverkan Bättre Liv 

Anneli Rydström  sekreterare   

Förhinder 

Lars Åsberg  ledamot  SPF 

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

 

Dag för justering 2014-03-11 

Sekreterare 

Justerat  

Marianne Svensk  Kerstin Svenson 

Ordförande   Godkänt via e-post 
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§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Kerstin Svenson utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4. Anmälan av protokoll 

 

Pensionärsrådet 2014-01-28 

Pensionärsrådet undrade hur det har gått med frågan om hjärtstartare på 

äldreboendena. Yvonne Goldberg informerade om att man arbetar med frågan och 

att hon tagit upp den gemensamt med enhetscheferna och medicinskt ansvarig 

sjuksköterska (MAS). Frågan är komplicerad och det är viktigt att diskutera detta 

ingående, menade Yvonne. Agneta Blomkvist (MAS) deltar på pensionärsrådets 

sammanträde den 13 maj och kommer då att ta upp frågan om hjärtstartare.  

 

Frågan angående klagomålet på ”fixartjänsten” togs upp. Marie Bergström, som är 

ansvarig enhetschef för ”fixartjänsten”, vill gärna komma i kontakt med personen 

för att kunna utreda klagomålet som tydligen låg långt tillbaka i tiden. Ev. kan 

tjänsten ha utförts att Fruängens yrkesgrupp, som är en daglig verksamhet för 

personer med lindrig utvecklingsstörning. ”Fixaren” (som är en person) har ett väl 

fungerande samarbete med Fruängens yrkesgrupp.  

 

Rolf Lindquist har tagit fram ett förslag till information om 

vaktmästartjänsten/fixartjänsten som överlämnades till Marie för synpunkter.   

 

Rådet för funktionshinderfrågor 2014-01-23 

Pensionärsrådet ställer sig bakom rådets synpunkter om översyn av 

tillgängligheten ur funktionshindersynpunkt i stadsdelsområdet samt 

synpunkterna om hastighetsgränser.  

 

I protokollet tas också upp att antalet äldre inte minskat på det sätt som 

prognoserna sagt och att det nu finns många äldre som har stora insatser 

hemma. Detta är också pensionärsrådets bild, vilket man tagit upp i flera 

sammanhang och särskilt gällande behovet av servicehusboende.   

 

Stadsdelsnämndens protokoll 2014-01-30 

Ang. § 3 Medborgarmöten, står pensionärsrådet fast vid sin synpunkt om att 

instämma i förvaltningens svar.  

 

Ang. § 4 Verksamhetsberättelse. Pensionärsrådet stödjer det särskilda 

uttalandet, bl.a. om att det är många äldre som fortfarande får avslag på sina 

ansökningar om servicehusboende på grund av stadens restriktiva riktlinjer.  

 

Pensionärsrådet anser också att ansvaret för snöröjningen ska gå tillbaka till 

stadsdelsnämnden, eftersom det fungerade bättre.  
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Ang. § 12 Översyn av hastighetsgränser bl.a. i Hägersten-Liljeholmen. 

Pensionärsrådet stödjer reservationen som ligger i linje med pensionärsrådets 

skrivelse i frågan.  

 

Kommunstyrelsens pensionärsråd 2014-02-11 

Pensionsrådet ställer sig bakom KPR:S synpunkter om att det är synnerligen 

viktigt att det finns samlingslokaler att hyra till rimliga priser samt att det 

behövs en generösare biståndsbedömning för servicehusboende.  

 

§ 5.     Bättre Samverkan Bättre Liv 

Marie Bergström, projektledare, informerade om 

”Bättre Samverkan Bättre Liv” som är ett samverkansprojekt i vården och 

omsorgen om de mest sjuka äldre i ordinärt boende i Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsområde. Marie informerade pensionärsrådet för två år sedan om Bättre 

Samverkan Bättre Liv. 

 

Projektet har pågått i tre år mellan 2010-2013 och avslutades vid årsskiftet.   

Syfte med projektet har varit att långsiktigt och varaktigt förbättra samverkan 

mellan de aktörer som ger vård och omsorg till de mest sjuka äldre. 

Målgruppen mesta sjuka äldre har omfattat ca 750 individer. 19 aktörer, privata 

och offentliga, från både kommun och landsting har deltagit i projektet. Både 

de äldre och aktörerna är nöjda med projektet. De äldre känner sig tryggare och 

aktörerna tycker att samarbetet och rutinerna fungerat bra.  

 

Nuvarande planer är att man ska fortsätta att samverka och arbeta utifrån de 

förstärkta rutiner som utvecklats. Man kommer också att få medel från 

äldreförvaltningen samt hälso- och sjukvårdsförvaltningen. Målsättningen är att 

utvidga samverkan och få med fler aktörer, t.ex. samtliga vårdcentraler och 

hemtjänstutförare inom stadsdelsområdet.  

 

Material om Bättre Samverkan Bättre Liv delades ut till pensionärsrådet.  

 

Pensionärsrådet undrade om alla sjukhus har rutinen att äldre ”går före” på 

akuten. Marie berättade att Huddinge sjukhus har denna rutin och är det sjukhus 

som är med i samverkan. Kerstin Svenson informerade av egen erfarenhet om 

att det även fungerar så på Södersjukhuset.  

 

Rolf Lindquist vill att Marie Bergström tar med sig frågan om kommunens 

bristande halkbekämpning, som leder till halkolyckor och höga kostnader för 

landstinget. Är det möjlighet att göra något kring detta? 

 

§ 6. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 

Yvonne Goldberg informerade om det nya tids- och registreringssystemet som 

införts inom hemtjänsten. Införandet är tids- och arbetskrävande både för 

hemtjänstutförarna och förvaltningens biståndshandläggare. I början var det 

problem med tekniska fel och handhavandeproblem med handdatorerna. 

Nuläget är att handdatorerna fungerar och att personalen vet hur man gör. Det 
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som inte fungerar är de centrala systemen. Förhoppningsvis ska det nya tids- 

och registreringssystemet fungera bra när detta är åtgärdat. 

 

Yvonne berättade om att det flyttar in nya boende till Trekantens servicehus 

samt att enheten, som tidigare haft ett underskott, nu visar en budget i balans. 

Även till Fruängsgården servicehus sker en inflyttning. 

 

Ingrid Widebäck berättade om ”Äldretelefonen” 020-22 22 23, som riktar sig 

till äldre som mår psykiskt dåligt och som har behov av att få prata om sina 

problem. Äldretelefonen bemannas av utbildade volontärer.  

 

Anneli Rydström fick i uppdrag att beställa informationsmaterialet som Ingrid 

visade, till pensionsrådet och pensionärsorganisationerna för vidare information 

till äldre.  

 

Marianne Svensk undrade hur det är med gymnastiksalen på Axelsbergs 

äldreboende, om det är öppet för pensionärerna. Enligt enhetschefen är det 

stängt på grund av personalbrist. Yvonne undersöker detta och återkommer med 

svar.  

  

§ 7.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2014-03-13 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  

 

Ärende 2: Medborgarförslag Trekantens dag 

Pensionärsrådet säger ja till förslaget, om Trekantens dag. Pensionärsrådet 

anser att Trekantens dag bör stödjas och arrangeras i stadsdelsförvaltningens 

regi.   

 

Ärende 3: Enheternas kvalitetsgarantier 2014 

Pensionärsrådet tycker att kontinuitet och läkemedelsgenomgångar ska 

garanteras i enheternas kvalitetsgarantier.  

 

Ärende 4: Kartläggning av hälso- och sjukvårdsinsatser – kvalitetsindikatorer 

i särskilda boendeformer för äldre 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter.  

Agneta Blomkvist, medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS), kommer till 

pensionärsrådets sammanträde den 13 maj och berättar då mer om 

kartläggningen m.m.   

 

Ärende 9: Plansamråd för kvarteret Skattsedeln, Hägerstensåsen 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter.  

 

Ärende 11: Enheternas verksamhetsplaner 2014, äldreomsorgen 

Ärendet lades till handlingarna. 

 

Ärende 13: Enheternas patientsäkerhetsberättelser 2013 

Ärendet lades till handlingarna. 
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Pensionsrådet noterade dock att andelen genomförda läkemedelsgenomgångar 

varierar mellan enheterna. Vid en enhet hade t.ex. bara 27 % av vårdtagarna fått 

läkemedelsgenomgång.  

 

Ärende 14-16: Verksamhetsuppföljningar inom äldreomsorgen  

Ärendena lades till handlingarna.  

 

Ärende 17: Snötippen i Vinterviken 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter.  

 

§ 8. Rapport från förtroenderåden 

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Den 26 februari hade 

förtroenderådet sitt årsmöte och ny styrelse valdes. Eiwor berättade att 

servicehusets enhetschef lovat att trycka upp verksamhetsberättelsen m.m. till 

årsmötet men gått på semester och missat detta. Yvonne Goldberg hör med 

enhetschefen om det kan ha blivit något missförstånd. 

  

Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Förtroenderådet har möte i 

morgon den 12 mars och ska då planera årets verksamhet.  

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Som Marianne informerade om 

vid förra sammanträdet kommer Aspuddens förtroenderåd inte att fortsatta med 

sin verksamhet, utan rådet avvecklas. PRO övertar eventuellt förtroenderådets 

uppgift om att anordna den årliga midsommarfesten. 

 

§ 9. Övriga frågor 

 

Pensionärsrådets sammanträdestider 

Förslag har ställts om att ändra pensionärsrådets sammanträdestider några dagar 

för att stadsdelsnämnden ska få pensionärsrådets protokoll tidigare och då få 

mer tid till att ev. inarbeta rådets synpunkter i sina beslut.  

 

Pensionärsrådet beslöt att inte göra några förändringar av sammanträdestiderna 

i år, utan ev. fr.o.m. nästa år. Frågan tas upp med politikerna på presidiemötet 

den 3 april. 

 

Frågor till stadsdelsnämndens presidium/gruppledare 

 Om stadsdelsnämnden önskar få pensionärsrådet protokoll tidigare. 

Se ovan. 

 

 Hur ska pensionärsrådet ges möjlighet att komma in så tidigt som 

möjligt i beslutsprocessen? (Är främst en fråga till 

stadsdelsförvaltningen.) 

 

Frågor till mötet med nämndens presidium/gruppledare lämnas/mejlas till 

Anneli Rydström för sammanställning och utskick ca en vecka innan mötet. 
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Inbjudan till föreläsning 

PRO och SPF inbjuder till föreläsningen ”Vågar vi bli gamla?”, torsdagen den 

27 mars i Landstingshuset. Inbjudan delades ut. 

 

Kerstin Svenson och Bertil Andersson fick i uppdrag att representera 

pensionärsrådet. Övriga i rådet är också välkomna att gå på föreläsningen. 

 

§ 10. Nästa sammanträde 

Möte med stadsdelsnämndens presidium/gruppledare torsdagen den 3 april,  

kl. 15.30. Lokal: Lars-Magnus, plan 9.  

 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 8 april start med förmöte kl. 9.00. 

Lokal: Besöksrum 1, plan 9. 

 

§ 11.   Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarades därmed sammanträdet 

avslutat. 

 

 

 


